
\\\ MILANÓWEK 

Przetarg na remont 17 ulic, 
w którym kilka dni temu 
otworzono oferty, udowodnił, 
że 11 mln zł, jakie miasto  
ma na ten cel w budżecie,  
to stanowczo za mało.  
Okazało się, że najniższa 
kwota, za jaką oferenci są 
gotowi podjąć się realizacji 
zamówienia to 21 mln zł.    

Z końcem listopada odbył się pierw-
szy przetarg na modernizację ulic: 

Parkowej, Spacerowej, Kraszewskiego, 
Górnoleśnej, Brwinowskiej, Grodeckie-

go, Żwirki, Wigury, Leśny Ślad, Piaski, 
Niecałej, Falęckiej, Dzierżanowskiego, 

Szczepkowskiego, Kasprowicza, św. 
Urszuli Ledóchowskiej, Gombrowicza. 
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Drogi za drogie

Ulica Spacerowa jak 16 innych czeka na pomyśle zakończenie negocjacji  
w przetargu z listopada

Wrak samochodu

Wybuch auta 
w Pruszkowie
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\\\ PIASTÓW 

Przy Białym Pałacu  
w Piastowie pojawiła się 
tabliczka z informacją  
o pracach remontowych 
budynku finansowanych 
z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych.  
Czy miasto zamierza 
odnowić jedno z najbardziej 
charakterystycznych miejsc  
w mieście?   

B udynek został wybudowany na 
początku XX wieku. W 1913 r. 

willę zakupił Bruno Paprocki, którego 
żoną była Eugenia Adelajda Paprocka. 

Stąd przyjęła się nazywa pałacu-willa 
Adelajda. Miejscowa legenda głosi, że 
właściciel miał zwyczaj wieczorami 
wychodzić na wieżyczkę budynku i 
grać na trąbce. Kiedy z powodu kło-
potów finansowych małżeństwo mu-
siało sprzedać willę, Biały Pałac trafił 
w ręce Naczelnego Dowództwa Wojsk 
Polskich. W latach 1920–1921miesz-
kał w nim Charles de Gaulle. Podczas 
II wojny światowej w pałacu mieszkało 
około 100 osób wysiedlonych z Pozna-
nia. Wkrótce budynek zajęło wojsko 
niemieckie. Hitlerowcy ostrzeliwali z 
niego alianckie samoloty wspierające 
powstańców. Po zakończeniu okupacji 
willę przejęło Prezydium Narodowej 
Rady Mieszkaniowej, a następnie Sto-
łeczne Biuro Imprez Artystycznych. 
To wówczas stan pałacu znacznie się 

pogorszył. Następnie obiekt trafił w 
ręce gminy. Przez pewien czas zna-
ny reżyser Jerzy Skolimowski chciał 
ulokować w nim wytwórnię płytową, 
ale plany nie zostały zrealizowane. W 
2013, ponieważ stan budynku stano-
wił zagrożenie dla mieszkańców, został 
zburzony.

\\\   Plan renowacji pałacu
W 2018 roku burmistrz miasta 

Piastowa, Grzegorz Szuplewski, poin-
formował o planach renowacji pałacu. 

– Nadarza się szczególna okazja 
do podjęcia idei odbudowy Białego 
Pałacu w roku jubileuszu Polskiej Nie-
podległości. To zadanie wpisane jest 
do dokumentów strategicznych miasta 
Piastowa. Tak więc wiele wskazuje na 

to, że idea odbudowy Białego Pałacu i 
odnowy jego otoczenia w nadchodzą-
cym Roku Stulecia Niepodległości może 
wreszcie doczekać się realizacji. Oby 
tak się stało! – przekazał burmistrz.

Niestety do 2022 roku prace nie 
zostały rozpoczęte. Odnowione zostały 
jedynie oficyny, które służą jako miesz-
kania komunalne. 

– Na razie nic tam się nie dzieje i 
nie będzie. Miasto nie ma pieniędzy 
– poinformowało nieoficjalnie biuro 
burmistrza.

W ciągu ostatnich kilku lat świat 
bardzo się zmienił i władze miast mu-
siały zmierzyć się z nowymi wyzwa-
niami. Czy uda się wrócić do pomysłu 
odnowy jednego z najważniejszych 
zabytków w mieście? Czas pokaże.

Maciek Gos

Zapomniany pałac

Historyczny wygląd pałacu

\\\ REGION 

Związek Powiatowo-Gminny 
Grodziskie Przewozy 
Autobusowe dzięki ponad 
22 mln zł dofinansowania, 
uruchamia od nowego roku 
kolejne linie autobusowe. 
Dzięki dotacji seniorzy 70 plus 
będą mogli jeździć za darmo 
na wszystkich liniach.     

O d początku 2022 roku Związek 
Powiatowo-Gminny Grodziskie 

Przewozy Autobusowe organizu-
je transport publiczny na obszarze 
12 gmin. Na organizację przewozów 
w roku przyszłym, podobnie jak w 
obecnym, związek otrzymał ponad 22 
mln zł dopłaty z Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych. Stał się 
więc największym beneficjentem te-
go funduszu w kraju. Ponieważ rok 
działalności potwierdził, że transport 
publiczny cieszy się coraz większym 
zainteresowaniem, ZPGGPA zamierza 
wydłużyć istniejące już linie oraz utwo-
rzyć nowe. Zakupiono także 12 pojaz-
dów, które już 1 stycznia pojawią się  
na drogach.

\\\   Rozwój linii  
autobusowych

– Ogromną popularnością cieszy 
się linia 63 – mówi Piotr Rybka wójt 
gminy Żabia Wola i wiceprezes Zarządu 
GPA. – Autobusy tej linii obecnie ruszają 
spod szkoły w Józefinie, jadą przez Ża-
bią Wolę, Janki do Warszawy. Ponieważ 
jest to linia ekspresowa, szybciej nią 
docieramy do stolicy, niż jadąc WKD. 
Dzięki niej czujemy się więc tak, jak-

byśmy byli daleką dzielnicą Warszawy. 
Ponieważ jest to linia bardzo popular-
na, od pierwszego stycznia, przedłu-
żamy ją i autobusy 63 będą docierać 
do Grodziska Mazowieckiego – dodaje. 

Jakie zmiany jeszcze czekają korzy-
stających z transportu autobusowego? 

Podobnie, jak linia 63, tak linia 17 zo-
stanie wydłużona, a więc wieźć będzie 
pasażerów z Grodziska Mazowieckiego 
i Milanówka aż do Brwinowa. 

Dyrekcja ZPGGPA podkreśla, że 
nowe rozkłady jazdy wszystkich li-
nii na rok 2023 zostały wyznaczone 
na podstawie rzeczywistych czasów 

przejazdów zarejestrowanych przez 
system GPS. Powinno to poprawić 
punktualność autobusów. Szczegóły 
wprowadzanych zmian można znaleźć 
na stronie internetowej www.gpa.gro-
dzisk.pl

\\\   Bezpłatne  
przejazdy dla seniorów  
w całej sieci

Od nowego roku rozszerzona zo-
stanie oferta bezpłatnych przejazdów 
dla Seniorów 70 plus na całą sieć połą-
czeń GPA. Obecnie seniorzy muszą ku-
pować bilet międzygminny w normal-
nej cenie 4 zł. Od 1 stycznia wszystkie 
przejazdy autobusami GPA na dowolnej 
trasie, także w przejazdach międzyg-
minnych, będą dla nich bezpłatne. 

– Staramy się działać komplekso-
wo – podkreśla Piotr Rybka wicepre-

zes zarządu GPA. – Ważna jest zarówno 
oferta przewozowa, dobrej jakości au-

tobusy, jak i coraz lepsza infrastruktura 
przystankowa. Cieszy nas więc to, że 
wszystkie pojazdy są klimatyzowane 
i dostosowane do przewozu osób nie-
pełnosprawnych. A także to, że dzięki 
dobrej współpracy między gminami 
zrzeszonymi w GPA, w ostatnim roku 
wybudowane zostały nowe przystanki 
i postawione wiaty, z których część jest 
oświetlona i monitorowana. Na przy-
stankach znalazły się także nowe słupki 
z ich nazwami oraz kosze na śmieci – 
dodaje. 

– Przewozimy już ponad 230 tys. 
pasażerów miesięcznie – powiedział 
Marek Wieżbicki, starosta Grodziski 
i Prezes Zarządu GPA. – Dynamiczny 
rozwój Grodziskich Przewozów Auto-
busowych jest odpowiedzią na potrze-
by mieszkańców, którzy coraz częściej 
korzystają z komunikacji publicznej – 
uzupełnił.

Beata Pawłowicz

Nowe linie a seniorzy 
bezpłatnie 

Kosze na śmieci to ważny element  
infrastruktury przestanków  
i warunek zachowania czystości  
wokół nich
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Kilkanaście nowych przystanków  
i wiat to efekt tylko roku  
współpracy między gminami  
w ramach GPA

Linia 63 będzie wozić 
mieszkańców z Grodziska 

Mazowieckiego  
do Warszawy przez  
Żabią Wolę i Janki

Dyrekcja ZPGGPA podkreśla, że nowe rozkłady jazdy wszystkich linii na rok 
2023 zostały wyznaczone na podstawie rzeczywistych czasów przejazdów  
zarejestrowanych przez system GPS
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Remont tych 17 ulic miał się odbyć 
w formule prostszej i też dzięki temu 
tańszej „zaprojektuj i wybuduj”. Prace 
nad ogłoszeniem przetargu rozpoczęto 
w lecie. 

\\\   Ścigając się z inflacją
Miasto liczyło na to, że 11 mln zł, 

które ma na tę inwestycję, wystarczy. 
Jednak nim można było przetarg ogło-
sić, inflacja spowodowała, że szacunki 
okazały się zbyt optymistyczne. Po po-
nownej analizie stało się jasne, że za-
braknie ponad 4 mln zł na wykonanie 
tej inwestycji. 

– Założono wówczas, że na tego 
typu projekt warto będzie zaciągnąć 
kredyt, czyli wypuścić obligacje – mó-
wi wiceburmistrz Marcin Bąk. – Drogi, 
to przecież inwestycja dla przyszłych 
pokoleń – dodaje. 

Niestety, jak okazało się po otwar-
ciu ofert, w obecnej sytuacji makroe-
konomicznej przedsiębiorcy nie są 
skłonni do podejmowania zbyt dużego 
ryzyka, co objawia się ofertami ceno-
wymi nawet kilkukrotnie przewyż-
szającymi budżet zamawiającego. Aby 
więc zapewnić finansowanie na pozio-
mie najniższej oferty, miasto musiałoby 
zadłużyć się na 10, a nie na 4 mln zł. Co 
prawda urząd zamierza przeprowadzić 
negocjacje z firmami, które przystąpiły 
do przetargu, ale zdaniem wiceburmi-
strza Bąka, nie można się spodziewać 
spektakularnego zejścia z ceny przez 
oferentów. 

– Nawet jeśli uda się dojść z któ-
rymś z nich do porozumienia, to i tak 
miasto będzie musiało zdecydować się 

na wypuszczenie obligacje, aby doło-
żyć brakujące środki i sfinansować te 
inwestycje – mówi wiceburmistrz Bąk. 
–Decyzja będzie w rękach rady miasta, 
a jak wiemy, ta jest przeciwna korzysta-
niu z kredytów, nawet gdy inwestycje 
służyć będą kilku pokoleniom. Z drugiej 
jednak strony mieszkańcy Milanówka 
słyszą od kilku kadencji, że drogi już 

za chwile będą remontowane i są tym 
zmęczeni – mówi Marcin Bąk. – Myślę, 
że zamiast słyszeć, woleliby wreszcie 
zacząć jeździć  po dobrej nawierzchni. 
Tymczasem nawet 10 mln to nie jest 
szokująca suma na 17 ulic. Milanówek, 
który znany jest ze złej jakości dróg, 
ma teraz szanse zmienić radykalnie ten 
wizerunek – dodaje.

\\\   Kolejny przetarg  
i kolejne ulice

W styczniu ogłoszony zostanie ko-
lejny przetarg na remont innych ulic, 
na które miasto ma prawie 10 mln zł 
dofinansowania z Polskiego Ładu. Te 
ulice to: Literacka, Mickiewicza, Okólna, 
Podgórna, Wojska Polskiego, Żabie Ocz-
ko. Niestety nie ma możliwości formal-
nych, aby te pieniądze łączyć. Niestety 
i tym razem może się okazać, że 10 mln 
nie wystarczy. Czy i ta inwestycja nie 
stanie się kolejną, która pozostanie je-
dynie w sferze planów? Przekonamy 
się wkrótce.

Beata Pawłowicz

Drogi za drogie

Ulica Wojska Polskiego jest  
na liście ulic, które mają być  
remontowane za środki zewnętrzne  
z Polskiego Ładu

Remont tych 17 ulic miał 
się odbyć w formule 

„zaprojektuj i wybuduj”

\\\ PIASTÓW 

Na początku grudnia 
mieszkańców Piastowa 
zasmuciła informacja,  
że sklep Mokpol przy 
ulicy Łukasińskiego został 
zamknięty. Dlaczego lokal 
przestał działać i co powstanie 
na jego miejscu?     

S klep przy ulicy Łukasińskiego prze-
stał działać. Pracownice supermar-

ketu nie znały przyczyn takiej decyzji, 
dowiedziały się o niej od dyrekcji sieci.  
Firma Mokpol, zadecydowała o jego 
zamknięciu.

Sklep istniał tu 10 lat. Wcześniej, 
na jego miejscu funkcjonował podobny 
lokal pod szyldem Awak. Mieszkańcy 

pobliskich bloków przyzwyczaili się 
do lokalnego supermarketu, teraz są 
ciekawi, co pojawi się na jego miejscu.

– Uprzejmie informuję, iż przy-
czyną zamknięcia sklepu Mokpol w 
Piastowie przy ul. Łukasińskiego 25 
jest wygaśnięcie wieloletniej umowy 
najmu lokalu od jej właściciela, firmy 
Awak Sp. z o.o. Co do dalszych planów 

związanych z tym lokalem proszę kon-
taktować się już z jego właścicielem. 
Jednocześnie informuję, iż drugi sklep 
Spółdzielni Spożywców Mokpol w Pia-
stowie, mieszczący się przy ul. Ks. Sko-
rupki 2, którego lokal  wynajmujemy 
od innego podmiotu, funkcjonuje nadal 
– poinformował Zbigniew Walkiewicz, 
dyrektor ds. handlu i marketingu firmy.

Cały teren przy ulicy Łukasińskiego 
25 należy do spółki Awak. Jest tam ga-
binet stomatologiczny, szkoła językowa, 
apteka, a także mieszkania prywatne. 
Firma niestety nie skomentowała za-
mknięcia sklepu.

– Z tego, co wiem, to właściciele 
mają problemy ze znalezieniem nowe-
go najemcy, ale coś muszą wymyślić, bo 
jest to duży teren, a kwota z wynajmu 
lokalu, który służył na sklep, zapew-

ne wysoka. Ja też od nich wynajmuję i 
chciałabym wiedzieć, co tu powstanie. 
Pośrednio jestem zależna od tego, co 
tu będzie – powiedziała właścicielka 
apteki.

Przyszłość terenu w tej chwili jest 
nieznana. Może jednak firma Awak od-
powie na zadane przez nas pytania.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Mieszkańcy chcą 
wiedzieć

Teren przy ul. Łukasińskiego

dokończenie ze str. 1
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P R O M O C J A

URZĄD GMINY BRWINÓW ul. Grodziska 12, tel. 22 738 26 15, www.brwinow.pl

Niemirów jest miastem wielkości Brwinowa, położo-
nym na Podolu w rejonie winnickim. Dzisiaj przyjmuje  
u siebie kilka tysięcy uchodźców wewnętrznych, którzy 
przybyli z rejonu bezpośrednich walk, ale obecnie trudno 
jest mówić o bezpieczeństwie. Alarmy przeciwlotnicze i za-
grożenie ostrzałem powodują, że życie tam stało się trud-
niejsze. Przekazanie autobusu oraz pomocy humanitarnej 
będzie w tej sytuacji realnym wsparciem i jednocześnie 
dodaniem otuchy, że świat nie zapomina o toczącej się  
wojnie.

Gmina Brwinów od początku wojny na Ukrainie stara 
się pomagać sąsiadom – były już zbiórki rzeczowe i pomoc 
uchodźcom, którzy znaleźli dach nad głową u polskich rodzin 
na terenie naszej gminy. Wsparcie różnego rodzaju nadal 
jest potrzebne. Gmina Brwinów przekaże dla Niemirowa 
autobus marki Kapena, który przez wiele lat służył jako au-
tobus szkolny. Obecnie, gdy dzieci dojeżdżające z Owczarni 
i Żółwina do szkoły korzystają z komunikacji miejskiej, po-
jedzie tam, gdzie jest bardziej potrzebny. Stan techniczny 
został pozytywnie oceniony przez rzeczoznawcę. Autobus 
jest sprawny, w bardzo dobrym stanie jest też wnętrze. Czy 
uda się wypełnić autobus pomocą humanitarną? Wpłaty 

na konto pozwolą na hurtowe zakupy potrzebnych rzeczy, 
w tym m.in. agregatu prądotwórczego, który przyda się  
w schronie. 

TYLKO DO 13 GRUDNIA trwa zbiórka pomocowa dla 
Niemirowa. WPŁATY PIENIĘŻNE można przekazać przelewem 
na specjalne konto pomocowe prowadzone przez Gminny 
Ośrodek Kultury w Brwinowie.
Numer konta: 60 9291 0001 0097 6259 2000 0060
Odbiorca: GOK w Brwinowie
Tytuł przelewu: Brwinów Ukraina 

ZBIÓRKA RZECZOWA prowadzona jest codziennie  
do 13 grudnia w Miejskiej Hali Sportowej przy ul. Moczy- 
dłowskiego 2 w godzinach od 17.00 do 20.00. 
Zbierane są: 
– koce, poduszki, śpiwory 
– latarki, świece, powerbanki
– długoterminowa żywność
– chemia gospodarcza

Zebrane produkty wyjadą z Brwinowa w przyszłym ty-
godniu – zapakowane do świątecznego pomarańczowego 
autobusu, który pozostanie w Niemirowie, aby służył tam, 
gdzie jest teraz najbardziej potrzebny.

Autobus 
z pomocą dla Ukrainy

Gmina Brwinów przekazuje ukraińskiemu miastu Niemirów autobus Kapena,  
służący dawniej jako gminny autobus szkolny. Czy w przestrzeni dla pasażerów zawiezie  
on powietrze, czy dary dla uchodźców i mieszkańców Niemirowa – to zależy  
od wyników zbiórki prowadzonej do 13 grudnia 2022 r.

\\\ RASZYN 

Do mieszkańców gminy 
Raszyn trafiły brudne 
pojemniki na odpady.  
– Poinformowano wykonawcę 
o zaistniałych problemach  
–zapewnia urząd gminy.   

Z godnie z harmonogramem miesz-
kańcy wystawiają odpady, a firma 

je odbiera. Zasada wydaje się prosta.  
W ostatnim czasie mieszkańcy gminy 
Raszyn byli zdziwieni, że przed ich 
posesjami pojawiły się nowe pojem-
niki na śmieci. Kosze nie były jednak 
doskonałe. – Byłem zdziwiony tym 
widokiem. Przed moją posesją został 
postawiony brudny, nieestetyczny po-
jemnik. Nie dotarła do mnie informacja 
o jakiejkolwiek wymianie. Chciałbym 
wyjaśnić tę sytuację, bo nie ukrywam, 
że nawet nie wiem, kto dostarczył mi 
ten pojemnik – informuje nas mieszka-
niec gminy Raszyn pan Grzegorz.

Wymiana pojemników na terenie 
gminy trwa. Urząd podkreśla w komu-
nikacie zamieszczonym na stronie in-
ternetowej, że muszą one być sprawne 
technicznie, umyte lub nowe fabrycz-
nie oraz bez poprzednich oznaczeń i 
ich fragmentów. Okazuje się jednak, 
że nie wszystkie kosze spełniają te  
wymogi.

Dostarczone pojemniki pozosta-
wiają wiele do życzenia. Mieszkańcy nie 
są zadowoleni z faktu nieestetycznego 
wyglądu koszy. – Mieszkańcy zgłaszają 
przypadki dostarczenia na teren ich 
nieruchomości pojemników niespeł-
niających wymogów – informuje nas 
Szymon Salach z urzędu gminy Raszyn.

Co zrobić, aby rozwiązać sprawę 
i wymienić pojemnik? Mieszkaniec 
powinien zgłosić sprawę  do referatu 
gospodarowania odpadami komunal-
nymi urzędu gminy Raszyn, najlepiej 
drogą e-mail na adres: odpady@raszyn.
pl, z podaniem adresu nieruchomo-
ści, pojemności pojemnika i w miarę 
możliwości zdjęcia ilustrującego nie-
prawidłowości. Pojemnik taki zostanie 
wymieniony przez MZO – mówi przed-
stawiciel raszyńskiego urzędu.

\\\   Sprawa wyjaśniona?
Sprawa została wyjaśniona i miesz-

kańcy mają otrzymać odpowiednie po-
jemniki. – Poinformowano wykonawcę 
o zaistniałych problemach. Od dnia 1 
grudnia 2022 r. trwa wymiana koszy 
niespełniających wymogów na czyste. 
Poinformowaliśmy mieszkańców na 
stronie internetowej urzędu gminy i 
na gminnym Facebooku o możliwości 
zgłaszania nieprawidłowości. Na każdy 
zgłoszony sygnał urząd gminy reagu-
je. Jednocześnie pracownik urzędu po 
osobistym sprawdzeniu placu, na któ-
rym magazynowane są kosze przezna-
czone do wydania mieszkańcom gminy 
Raszyn wydał wykonawcy zalecenia 
mające na celu uniknięcie w przyszłości 
dostarczania wadliwych pojemników – 
tłumaczy Salach.

\\\   Umowa  
na odbiór odpadów

Warto przypomnieć, że 9 listopa-
da gmina Raszyn podpisała umowę z 
MZO na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych na 2023 rok. 
Jej wartość to ponad 8,8 miliona zło-
tych. Kolejny element to obsługa Punk-
tu Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych. Zadanie kosztuje ponad 
234 tysięcy złotych.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Brudne śmietniki

Stan pojemników pozostawia wiele  
do życzenia

\\\ PRUSZKÓW 

W środę, 30 listopada, 
około godziny 22 na ulicy 
Wilczej doszło do wybuchu 
samochodu osobowego. 
Samochód został doszczętnie 
zniszczony, a jego dach 
wystrzelił w powietrze.   

W ieczorem 30 listopada miesz-
kańców Pruszkowa poruszyła 

informacja o wybuchu w mieście. W 
mediach społecznościowych pojawiły 
się filmy i zdjęcia z płonącym wrakiem 
samochodu i liczne teorie o tym, co się 
stało. Użytkownicy pisali o kilku eks-
plozjach, odgłosach strzałów a nawet o 
możliwych walkach pomiędzy konku-
rencyjnymi gangami. Inni podejrzewali 
uszkodzoną instalację gazową lub inną 
usterkę w aucie. Na miejscu zdarzenia 
pojawiła się straż pożarna i policja.

– Jadłem kolację, kiedy usłyszałem 
bardzo głośny wybuch, coś jak sztucz-
ne ognie. Wyjrzałem i zobaczyłem, że 
mój samochód płonie. Nie wiem, jak to 
się stało. W internecie już pojawiły się 
informacje, że to porachunki przestęp-
cze. To niedorzeczne. Nie wiem, kto to 

wymyślił – powiedział zdenerwowany 
właściciel auta.

– W tej chwili możemy jedynie po-
twierdzić, że było zdarzenie z płonącym 
pojazdem. Wszystkie dodatkowe infor-
macje przekaże niedługo nasz rzecznik 
prasowy – poinformował patrol, który 
przyjechał na miejsce wybuchu.

– Sprawą zajmuje się nasz spe-
cjalista od takich zdarzeń. Sprawdzi 
on wrak pojazdu i ustali przyczynę 
eksplozji. Do tego momentu nie mo-
gę powiedzieć nic więcej. Tworzenie 
różnych teorii nieopartych na faktach 
w tym momencie nie ma sensu – poin-
formował rzecznik prasowy policji w 
Pruszkowie, Karolina Kańka.

Dopóki nie zostanie ustalony po-
wód wybuchu i pożaru, mieszkańcy 
miasta nie dowiedzą się, która teoria 
jest prawdziwa.

Maciek Gos

Wybuch auta
w Pruszkowie

„W internecie już pojawiły 
się informacje, że to 

porachunki przestępcze”

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

W willi Niespodzianka 
podpisana została umowa 
na wykonanie projektu 
nowoczesnego ośrodka 
kultury, który ma powstać 
w Książenicach i zmienić 
charakter tej miejscowości.     

M iasto dysponuje planem rozwo-
ju centrum Książenic, w którym 

obok ośrodka kultury ma powstać m.in. 
bliźniaczy budynek, wzniesiony przez 
prywatnego inwestora. Znajdzie się w 
nim duża restauracja i wiele innych 
punktów usługowych. Dzięki temu 
w pobliżu nowego osiedla w miejscu, 
w którym w tej chwili jest puste pole, 
powstanie prawdziwy rynek. Jak po-
wiedział burmistrz Grzegorz Benedyk-
ciński, podczas podpisywania umowy 
w willi Niespodzianka, ta inwestycja to 
kolejny krok w stronę przemiany wio-
ski w miasteczko. 

\\\   Formalnie wioska,  
realnie miasteczko

Mieszkańcy Książenic w ogrom-
nym procencie to ludzie, którzy przy-
jechali tu z Warszawy. Statystyki wska-
zują także, że znaczny procent z nich 
ma wyższe wykształcenie, co zapewne 

wpływa na ich oczekiwania związane 
choćby ze sposobem spędzania wol-
nego czasu. Ośrodek kultury na pewno 
więc będzie cieszył się zainteresowa-
niem. Do czasu jego powstania, to na-
dal szkoła będzie miejscem spotkań i 
warsztatów organizowanych nie tylko 
dla dzieci i młodzieży. 

– Jeśli nasze plany zostaną zrealizo-
wane, a myślę, że zostaną, to Książenice 
staną się wyjątkowym miasteczkiem z 
ładnym nowoczesnym centrum i ryn-
kiem, rozwiniętymi usługami dla wy-
gody życia tych pięciu czy może nawet 
więcej tysięcy mieszkańców – powie-
dział burmistrz Grzegorz Benedykciń-
ski. Burmistrz dodał także, że w związ-
ku z planowanym rozwojem Książenic 
kolejną inwestycją w tej miejscowości 
powinno być przedszkole. 

– Kiedy zacząłem kandydować na 
sołtysa w 2010 roku, w Książenicach 
mieszkało 450 ludzi – wspominał 
obecny przy podpisaniu umowy w willi 
Niespodzianka Stanisław Kolasa sołtys 
Książenic. – Dziś mieszka u nas ponad 
trzy tysiące ludzi, a według planu ma 
ich być dwa razy więcej – dodał. 

\\\   Nowocześnie  
do kultury

Ośrodek Kultury w Książenicach 
ma nawiązywać swoją formą do archi-
tektury pobliskiej szkoły podstawowej. 
Budynek będzie trzykondygnacyjny. 
Znajdzie się w nim Mediateka, z której 
jednocześnie będzie mogło korzystać 
50 mieszkańców. 

– Projekt ośrodka kultury mamy 
wykonać na podstawie koncepcji przy-

gotowanej w urzędzie – powiedział 
Krzysztof Kozłowski prezes firmy 
Akant z Warszawy, wykonawcy pro-
jektu. – Podoba mi się to przeszklenie 
z przodu, nadaje budynkowi lekkości 
– uzupełnił.

W ośrodku kultury ma znaleźć się 
również sala z widownią na 200 miejsc, 
w której będą odbywały się koncerty. 
Podczas podpisania umowy, burmistrz 
Grzegorz Benedykciński przypomniał 
o tym, by projekt zapewniał sali kon-
certowej wysokie walory akustyczne. – 
Chciałbym, żeby budynek był elegancki, 
ale także prosty – powiedział burmistrz 
i podkreślił, że projekt ma być oszczęd-
ny, tak aby miasto mogło tę inwestycję 
zrealizować. 

– Każdy budynek można zaprojek-
tować tak, aby był tańszy lub droższy i 
to znacznie – potwierdził Krzysztof Ko-
złowski. – Surowy beton może napraw-
dę wyglądać estetycznie, a jednocześnie 
pozostawienie ścian zewnętrznych bez 
oklein, pozwala znacznie zmniejszyć 
koszty – przyznał. 

Zgodnie z umową podpisaną w 
Niespodziance, wykonawca ma nieca-
ły rok na przygotowanie: dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej ośrodka, a 
także uzyskanie niezbędnych pozwoleń 
na jego realizację. Wykonawca zobo-
wiązał się także do prowadzenia nad-
zoru autorskiego nad budową ośrodka 
kultury.

Beata Pawłowicz

Książenice zmieniają się w miasto 

Za dwa lata na tych polach powstanie rynek z m.in. nowoczesnym ośrodkiem 
kultury

Ośrodek kultury w Książenicach ma powstać przy ul. Marylskiego tam, gdzie 
dziś jest puste pole
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\\\ PRUSZKÓW 

W piątek 2 grudnia miała 
miejsce honorowa ceremonia 
startu 60. rajdu Barbórka. 
Już drugi rok z rzędu 
gospodarzem wydarzenia  
był Pruszków.  

W ostatni weekend przy stacji PKP 
rozpoczął się jubileuszowy wy-

ścig Barbórka.
– Niezmiernie cieszę się, że kolejny 

raz Pruszków gościł najlepszych kie-
rowców. Rajd Barbórka to wspaniałe 
wydarzenie o bogatej historii – powie-
dział prezydent miasta, Paweł Makuch.

Prezydent rozpoczął honorową ce-
remonią, podniósł flagę i symbolicznie 
„wystartował” pierwsze samochody w 
rajdzie. Mimo mroźnej pogody na im-
prezę przyszło wielu fanów motoryza-
cji, a także mieszkańców, którzy chcieli 

zobaczyć szybkie auta i ekscytującą 
atmosferę wydarzenia.

Po uroczystości kierowcy spraw-
dzili się na odcinku specjalnym „Sznaj-
der Batterien” w Pruszkowie, który 
swój start miał przy centrum han-
dlowym Nowa Stacja i kończył się na 
ulicy Południowej. Był to jedyny etap 
rajdu zaplanowany na piątek. Najlepiej 

poradził sobie z nim zespół Marczyk i 
Gospodarczyk w Škodzie Fabia Rally2 
Evo z czasem 02:58.43.

Kolejne etapy motoryzacyjnej ry-
walizacji odbyły się w sobotę 3 grud-
nia. Poranna walka rozpoczęła się w 
Słomczynie. Następnie kierowcy rywa-
lizowali na torze na warszawskim Słu-
żewcu. Walka o zwycięstwo zakończy-
ła się na terenie Autodromu Bemowo. 
Na koniec na wszystkich czekała trasa  
Kryterium Asów Karowa, którą wygra-
ła załoga Byśkiniewicz i Jędraszek w 
samochodzie Hyundai i20 R5.

Cały rajd wygrał Miko Marczyk 
pilotowany przez Szymona Gospodar-
czyka. To oni byli najszybsi na ostatnim 
odcinku specjalnym na Bemowie i tym 
samym przypieczętowali swoje pierw-
sze zwycięstwo w tej imprezie.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Za nami Rajd Barbórka

Mimo mroźnej pogody  
na imprezę przyszło  

wielu fanów motoryzacji, 
a także mieszkańców, 

którzy chcieli zobaczyć 
szybkie auta i ekscytującą 

oprawę wydarzenia

Impreza zainteresowała wielu mieszkańców Pruszkowa Prezydent miasta rozpoczął rajd

Wyścig czas start Na rajdzie pojawiły się załogi z całej Polski

Mieszkańcy mogli podziwiać również przygotowania aut do rajdu
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\\\ KRAJ 

Przestępcy cyfrowi  
stosują coraz to nowsze 
sposoby na okradanie  
kont bankowych.  

Ś wiąteczna atmosfera i zakupowy 
szał mogą uśpić naszą czujność, 

co jest świetną okazją dla złodzieja. 
Ogromne żniwo zbiera plaga oszustw, 
których ofiarami padają nie tylko osoby 
starsze.

Pieniądze stracić można nie tylko 
robiąc zakupy przez internet, ale także 
sprzedając w sieci różne przedmioty. 
Okazuje się, że chcąc pozbyć się niepo-
trzebnych rzeczy, wartych kilkadziesiąt 
złotych, można stracić oszczędności ca-
łego życia, bo im więcej mamy na kon-
cie, tym lepiej dla złodziei.

\\\   Chciała sprzedać  
meble, otrzymała link  
od kupującej 

Przestępcy cyfrowi potrafią utrzy-
mywać kontakt ze sprzedającym przez 

dłuższy czas, co upewnia go, że ma do 
czynienia z bezpieczną transakcją. Tak 
było w przypadku naszej Czytelniczki, 
która wystawiła na jednym z portali 
meble. Osoba zainteresowana umówiła 
się nawet na ich odbiór za pośredni-
ctwem firmy kurierskiej. Aby dopeł-
nić formalności, wysłała sprzedającej 
link… rzekomo służący do opłacenia 
kuriera, za którego zamówienie ku-

pująca obiecała zwrócić sprzedającej 
środki. Na szczęście nasza Czytelniczka 
była czujna i nie kliknęła w link, naj-
pewniej jednak był on próbą oszustwa 
i wyczyszczenia konta. 

Warto też uważać, na wszelkie 
oferty z podejrzanie niską ceną – ta-
kowe pojawiły się w ostatnim czasie 
w mediach społecznościowych i doty-
czyły perfum.

Policjanci apelują o rozwagę przy 
płatnościach internetowych i ostrze-
gają oraz apelują, aby: 
• nie kopiować oraz wklejać numerów 
kont bankowych, 

• zawsze wpisujmy je ręcznie i nie za-
pominajmy o ich dokładnej weryfikacji,
• uważać na super okazje i bardzo duże 
promocje na sprzęt i inne artykuły, a 
wręcz rażąco niskie ceny,
• dokonywać zakupów za pobraniem, 
jeśli to możliwe, a płatności regulować 
po otrzymaniu zamówionego towaru,
• nie wysyłać kodu BLIK, tylko poprosić 
o numer konta, dane do przelewu lub 
wysyłkę za pobraniem, a w obecności 
kuriera sprawdzić paczkę
• podczas zakupów internetowych, 
kierujmy się zasadą ograniczonego 
zaufania,

• zachowywać korespondencję ze 
sprzedawcą.

\\\   Jak nie dać  
się oszukać?

Przy każdych zakupach spraw-
dźmy wiarygodność sprzedawcy, 
jego poprzednie aukcje oraz opinie 
kupujących na jego temat. Gdy otrzy-
mamy wiadomość od sprzedawcy, nie 
wchodźmy na stronę sklepu, bądź firmy 
za pomocą przysłanego linku! Zawsze 
róbmy to, wpisując samodzielnie jej 
adres w przeglądarkę internetową. 

Anna Żuber

Zakupy w świątecznym szale. 
Jak nie dać okraść swojego konta?
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Bogoria Grodzisk Mazowiecki 
była blisko zwycięstwa. 
Zespół Tomasza Redzimskiego 
przegrał we własnej hali  
z Borussią Dusseldorf 2:3. 

P rzed meczem za faworyta uchodził 
zespół z Niemiec. Borussia mająca 

w składzie legendarnego Timo Bolla i 
aktualnego mistrza Europy Qiu Dan-
ga to drużyna, która na każdym robi 
wrażenie. Od lat ekipa z Dusseldorfu 
walczy o najwyższe laury. Bogoria nie 
przestraszyła się rywala.

Bogoria zaczęła wyśmienicie! Mi-
łosz Redzimski pokazał bardzo dobry 
tenis i pokonał legendarnego Bolla. Nie-
zwykle zacięty był trzeci set, którego 
na przewagi wygrał Polak. W czwartej 
partii Redzimski dopełnił dzieła - 11:5 
i 3:1.

Borussia szybko wyrównała. Anton 
Kallberg potrzebował trzech setów, aby 
pokonać Michała Gawlasa. Panagiotis 
Gionis potwierdził doskonałą formę. 
Quin Dang nie dał rady greckiemu teni-
ście. Tylko w drugim secie gracz Borus-
sii pokazał pełnię swoich umiejętności 
- 11:3. Gionis nie dał rywalowi pola do 
popisu. Jego doświadczenie i wysokie 
umiejętności dały mu triumf 3:1.

Grodziszczanie byli bliscy euforii. 
Pozostawało dopełnić dzieła. Redzim-
ski walczył, jednak Kallberg tego dnia 
był znakomicie dysponowany. Gracz 

Borussii prowadził już 2:0, ale trzecia 
partia dla Redzimskiego. Na więcej 
gracza Bogorii już nie było stać. Zwy-
cięstwo Borussii dał Boll, który pewnie 
3:0 pokonał Gawlasa.

Bogoria rozegrała bardzo dobry 
mecz, postawiła trudne warunki utytu-
łowanego rywalowi. Kibice w hali przy 
ul. Westfala doświadczyli ogromnych 
sportowych emocji i obejrzeli kawał 
dobrego tenisa stołowego. Rewanż 16 
grudnia w Dusseldorfie.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW 

Znicz Pruszków 
przygotowania do rundy 
wiosennej rozpocznie  
9 stycznia. Zawodnicy mają 
teraz wolne. 

Z a żółto-czerwonymi 19 rozegra-
nych ligowych spotkań. Po rundzie 

jesiennej Znicz zajmuje 7. miejsce w 
tabeli II ligi z dorobkiem 29 punktów. 

Do lidera – Kotwicy Kołobrzeg traci 9 
oczek. W rundzie jesiennej Znicz od-
niósł 9 zwycięstw, 2 mecze zremisował 
i 8 przegrał.

Ostatnie spotkanie żółto-czerwoni 
rozegrali 13 listopada, kiedy to po golu 
Macieja Firleja pokonali Radunię Stę-
życa. Powrót na ligowe boiska 25-26 
lutego. 5 grudnia piłkarze z Pruszkowa 
zakończyli treningi i udali się na urlopy. 

Znicz ma zaplanowanych kilka spa-
ringów w styczniu i w lutym. Zespół z 

Pruszkowa zagra z Mławianką Mława, 
Świtem Nowy Dwór Mazowiecki, ŁKS-
em II Łódź, Stomilem Olsztyn, Pogonią 
Siedlce i Wisłą Puławy. Warto dodać, że 
25 listopada żółto-czerwoni rozegrali 
mecz sparingowy z Polonią Warszawa. 
Pruszkowski zespół przegrał 1:2.

Artur Szpuda

Bogoria przegrała z Borussią

Zimowe plany Znicza

Miłosz Redzimski  
pokazał bardzo 

dobry tenis i pokonał 
legendarnego Bolla

Bogoria postawiła trudne warunki utytułowanego rywalowi
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Znicz ma zaplanowanych kilka sparingów w styczniu i w lutymPo rundzie jesiennej  
Znicz zajmuje 7. miejsce  

w tabeli 
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Od 1 grudnia 2022 roku 
samorządy mają za zadanie 
wykazać się zmniejszeniem 
zużycia prądu o 10%. Karę  
za niewywiązanie się 
z nowego ustawowego 
obowiązku poniosą wójt, 
burmistrz, prezydent, starosta 
lub marszałek.   

Z alecenie zmniejszenia od 1 grud-
nia br. zużycia przez samorządy 

prądu o 10% wprowadziły przepisy 
Ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
służących ochronie odbiorców energii 
elektrycznej w 2023 roku w związku z 
sytuacją na rynku energii elektrycznej. 
Jak wynika z treści ustawy oraz wyjaś-
nień ministerstwa klimatu, obowiązek 
ten dotyczy budynków lub ich części 
oraz  wykorzystywanych urządzeń 
technicznych, instalacji i pojazdów. 
Interpretacji zapisów ustawy, a prze-
de wszystkim tego, co ma podlegać 
oszczędzaniu, a co nie będzie wlicza-
ne do badanego zużycia prądu, było 
tak wiele, że ministerstwo klimatu 
i środowiska opublikowało w końcu  
poradnik. 

\\\   Latarni  
wyłączać nie trzeba

– Zgodnie z ustawą przedmioto-
wym obowiązkiem nie zostały objęte 
jednostki budżetowe i samorządowe 
jednostki budżetowe, do których należą 
m.in. budynki szkół, hale sportowe – 
wyjaśnia resort i podkreśla, że oszczęd-
ności mają dotyczyć jedynie budynków 
i urządzeń technicznych oraz pojazdów, 
które wykorzystuje sam urząd. – Przed-
miotowymi przepisami nie objęto 
oświetlenia ulicznego, czy też urządzeń 

gospodarki wodno-ściekowej, których 
utrzymanie znajduje się w kompetencji 
jednostek budżetowych lub samorzą-
dowych zakładów budżetowych. 

Innymi słowy, oświetlenie uliczne 
do tych sprawozdań wliczane nie bę-
dzie, ale ponieważ stanowi w gminach 
bardzo istotną część zużycia energii, 
oszczędności będą stosowane ze wzglę-
du na rosnące drastycznie ceny prądu.

\\\   Zapobiegliwi  
mają trudniej?

Wytyczne ministerstwa wskazują, 
że urzędy oszczędności mają zacząć 
od siebie. Co może być sporym wy-
zwaniem. W ustawie określono dwie 
podstawy obliczeń celu ilościowego 
zużycia energii. Pierwszy etap dotyczy 
zużycia prądu w ostatnim miesiącu bie-
żącego roku. Grudniowe zużycie ma być 
mniejsze o 10% od uśrednionego mie-
sięcznego zużycia energii elektrycznej 
w latach 2018-2019 (lata 2020-2021 
zostały wyłączone ze względu na pan-
demię i niemiarodajne dane). Oszczęd-
ności osiągane od 1 stycznia do końca 
przyszłego roku obliczane będą na 
podstawie całkowitego zużycia ener-
gii elektrycznej w roku 2022. Dane te 
mają zostać zaraportowane do końca 
marca 2023 roku za grudzień 2022 i 
do 31 marca 2024 r. za zużycie w roku 
przyszłym.

Dla samorządów, które dotąd nie 
inwestowały w rozwiązania oszczę-
dzające energię, problematyczny 
może być więc tegoroczny program 
oszczędnościowy. Później mogą zain-
westować (choć w dobie finansowego 
kryzysu to również spore wyzwanie) 
w instalacje czy urządzenia pozwala-
jące na oszczędności. Choć czasu jest 
niewiele. W przypadku tych jednostek, 
które w ostatnim czasie już zainwesto-
wały w pompy ciepła czy fotowoltaikę, 
wyzwaniem będzie wygenerowanie 
oszczędności w 2023 roku względem 
roku bieżącego. 

\\\   Karę zapłaci  
kierownik jednostki

Kierownicy jednostek samorządo-
wych, którym wymogu obniżenia zu-
życia energii o 10% spełnić się nie uda, 
muszą liczyć się z karą w wysokości do 
20 tys. zł wymierzoną przez prezesa 
Urzędu Regulacji Energetyki. Czy karę 
zapłaci z własnej kieszeni? Na to pyta-
nie ministerialny poradnik nie odpo-
wiada, a przepis mówi tylko o kierow-
niku jednostki. Nie jest więc jasne, czy 
karę zapłaci burmistrz, wójt, starosta 
czy marszałek jako organ samorządu, 
a więc z budżetu jednostki, czy też jako 
konkretna osoba pełniąca tę funkcję z 
własnej kieszeni.

Agnieszka Maj

Burmistrzowie i wójtowie  
zapłacą kary z własnej kieszeni?

\\\ POWIAT 

Jeszcze w tym roku  
w powiecie pruszkowskim 
powstanie, dzięki konkursowi 
zorganizowanemu przez 
Ministerstwo Obrony 
Narodowej, wirtualna 
strzelnica.     

S trzelnica typu „Pojedynek” powsta-
nie w zespole szkół im. Fridtjofa 

Nansena w Piastowie.
– Program „Strzelnica w powiecie” 

ma na celu umożliwienie prowadzania 
szkoleń strzeleckich w szczególności 
wśród młodzieży, a także członków 

organizacji proobronnych oraz funk-
cjonariuszy uzbrojonych niewchodzą-
cych w skład Sił Zbrojnych – informuje 
Ministerstwo Obrony Narodowej.

– Z projektu będą mogły skorzy-
stać wszystkie powiatowe szkoły na 
naszym terenie. Strzelnica będzie mo-
bilna. W jej skład wejdzie: ekran, odpo-
wiednie pistolety i oprogramowania. 
Wszystko zmieści się w walizce, którą 
można przenosić do różnych placówek 
dydaktycznych. Byliśmy na prezentacji 
programu i muszę powiedzieć, że ma 
naprawdę bardzo atrakcyjną grafikę – 

informuje Agnieszka Kuźmińska, czło-
nek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
w starostwie.

Zgodnie z umową z Ministerstwem 
Obrony Narodowej strzelnica musi zo-
stać otwarta do końca roku 2022.

– Pierwszeństwo w korzystaniu ze 
strzelnicy będzie miał zespół szkół im. 
Nansena, ponieważ tam zorganizowa-
ne są klasy mundurowe. Z projektu bę-
dą również korzystały wojska obrony 
terytorialnej, aby ćwiczyć i polepszać 
swoje umiejętności strzeleckie. Myśli-
my również nad organizowaniem dni 
otwartych, kiedy ze strzelnicą będą mo-
gli zapoznać się mieszkańcy powiatu. 
Projekt ma na celu poszerzać wiedzę 

i umiejętności w zakresie posługiwa-
nia się bronią uczniów szkół średnich 
oraz kształtować właściwe nawyki 
strzeleckie wśród młodzieży – dodaje 
Agnieszka Kuźmińska.

Dofinansowanie ministerstwa wy-
niosło 120 tysięcy złotych. Pozostałe 
ok. 30 tysięcy pochodziło z budżetu 
powiatu.

Strzelnica niedługo zacznie funk-
cjonować w Piastowie i wówczas ucz-
niowie będą mogli się wypowiedzieć o 
swoich wrażeniach.

Maciek Gos

Strzelnica 
w Piastowie
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Wyciąg z ogłoszenia Starosty Pruszkowskiego o przetargu 

na sprzedaż nieruchomości Skarbu Państwa.
1.    Starosta Pruszkowski ogłosił piąty ustny, nieograniczony przetarg na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości stanowiącej współwłasność Skarbu Państwa w udziale ¾ i osoby fizycznej w udziale 
1/4, położonej w Falentach Dużych, gm. Raszyn, powiat pruszkowski, woj. mazowieckie, oznaczonej 
w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr ew. 113 o pow. 0,25 ha, uregulowana w księdze 
wieczystej WA1P/00106363/2. 

2.    Nieruchomość to działka niezabudowana, stanowiąca grunty rolne klasy IVa i IVb.
3.    Nieruchomość położona na obszarze dla którego brak miejskiego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Raszyn, nieruchomość położona jest na terenie oznaczonym symbolem M4 – teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej z towarzyszącą funkcją usługową.

4.    Dojazd do nieruchomości polną drogą gruntową.
5.    Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 350 000 zł netto. Do powyższej kwoty należy doliczyć 

podatek VAT.
6.    Wadium w kwocie 10% ceny wywoławczej, tj. 35 000 zł, płatne w polskich złotych, należy wpłacić  

na rachunek bankowy: 94 1090 1056 0000 0001 4821 9688, tytułem: „wadium – sprzedaż działki 
nr 113, imię i nazwisko lub nazwa przystępującego do przetargu”.

7.    Termin i miejsce przetargu: 10 stycznia 2023 r. godz. 1200, w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w Pruszkowie przy ul. Drzymały 30, w sali 201 na II piętrze.

8.   Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet zapłaty za nieruchomość.
9.    Ogłoszenie o przetargu zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz wywieszone 

na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Pruszkowie.
10.  Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać pod numerem tel. 22 738-15-70..

\\\ MICHAŁOWICE 

4 grudnia odbył się 
Dzień Otwarty w nowym 
przedszkolu w Regułach. 
Budynek zrobił pozytywne 
wrażenie. 

Na początku maja 2021 roku wła-
dze gminy Michałowice podpisały 

umowę na budowę energoefektywne-
go przedszkola w Regułach. – W tym 
projekcie wcale nie chodzi o architek-
turę. Chodzi o to, żeby dziecko zaczęło 
swoją drogę w życiu i przez życie w do-
brej, funkcjonalnej architekturze. Aby 
przyzwyczaiło się, że świat tak właśnie 
powinien wyglądać – mówiła wówczas 
wójt Małgorzata Pachecka.

Nikt nie dyskutuje z tym, że czas 
szybko leci. Mijały kolejne miesiące, a 
przedszkole przy ul. Kuchy rosło. We 
wrześniu br. dokonano symbolicznego 
podpisania aktu erekcyjnego przed-
szkola w Regułach. 4 grudnia miesz-
kańcy mogli zapoznać się z nowym bu-
dynkiem oświatowym na terenie gminy 
Michałowice.

Odwiedzający mogli dokładnie 
obejrzeć cały obiekt. Czekały na nich 
sale lekcyjne, sale do zajęć ruchowych 
i do terapii, pomieszczenia biurowo-
-administracyjne, pomieszczenia tech-
niczne. Bez wątpienia budynek budzi 

ciekawość, bo zastosowano tu wiele 
interesujących rozwiązań. Warto wspo-
mnieć, że przedszkole posiada zielony 
dach.

W niedzielę 4 grudnia każdy mógł 
wejść i obejrzeć budynek. Wystarczyło 
założyć obuwie ochronne i podziwiać 
inwestycję. Czekały również drobne 
upominki, bo w końcu znajdujemy się 
w wyjątkowym mikołajkowym klima-
cie. 

\\\   Dzieci czują już klimat
Przedszkole ma gwarantować dzie-

ciom jak najlepsze warunki do rozwoju. 
Jest w nim dziewięć sal dydaktycznych 
z odpowiednim zapleczem, do tego sale 
do zajęć indywidualnych i do terapii.  

W przedszkolu znalazła się również 
kuchnia i jadalnia.

30 listopada przedszkolaki „wpro-
wadziły się” do nowego budynku. 
Pierwszego dnia odbyły się zajęcia dy-
daktyczne poświęcone zasadom bez-
pieczeństwa i poznaniu nowych mebli, 
zabawek i książek. Dzieci zwiedzały 
zakamarki, a dużą ciekawość i radość 
dała im sala doświadczenia świata i 
integracji sensorycznej. Przedszkolaki 
bawiły się również na nowym placu 
zabaw.

Nie pozostaje nic innego jak życzyć 
dzieciom i nauczycielom wielu pięk-
nych chwil w nowym przedszkolu.

Artur Szpuda

Odwiedzili przedszkole 

Zwiedzanie przedszkola
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Prezydenta Miasta Pruszkowa w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy dróg gminnych 
ul. Jaronia Kowalskiego, ul. Szarych Szeregów, ul. Teresy Danielewicz oraz rozbudowy drogi 
powiatowej ul. Żbikowskiej w Pruszkowie.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 5, Pruszków: działki nr ew.: 1/35 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 1/3), 1/14, 1/34, 2/9, 
3/6, 4/1 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 4), 9/1, 9/6, 9/43 (działka powstanie po podziale dz. 
nr ew. 9/7), 9/9, 9/45 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 9/10), 9/12, 9/47 (działka powstanie po 
podziale dz. nr ew. 9/13), 10/1, 11/1, 11/4, 11/24 (działka powstanie po podziale dz. nr ew.11/5), 12/1, 
12/2, 12/3, 13/1 (działka powstanie po podziale dz. nr ew.13), 13/2 (działka powstanie po podziale dz. 
nr ew.13), 17/3, 17/6, 17/12 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 17/7), 17/13 (działka powstanie 
po podziale dz. nr ew. 17/8), 17/14 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 17/8), 17/10, 18/1, 18/4 
18/5, 18/8, 18/9, 18/10, 18/11, 18/12, 18/13, 18/15, 18/16, 18/30 (działka powstanie po podziale dz. nr 
ew. 18/17), 18/28, 18/32 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 18/29), 18/33 (działka powstanie 
po podziale dz. nr ew. 18/29), 18/34 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 18/29), 19/3, 19/5, 19/6, 
19/10 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 19/7), 19/8, 19/12 (działka powstanie po podziale dz. nr 
ew. 19/9), 20/3 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 20/1), 20/5 (działka powstanie po podziale dz. 
nr ew. 20/2), 21/10 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 21/1), 21/8 (działka powstanie po podziale 
dz. nr ew. 21/3), 21/4, 24/3, 25/3 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 25/1), 30/11, 34/7,  34/14 
(działka powstanie po podziale dz. nr ew. 34/8), 34/13, 36/14 (działka powstanie po podziale dz. nr 
ew. 36/9), 36/10, 36/13 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 36/11), 47/17 (działka powstanie po 
podziale dz. nr ew. 47/4), 48/3, 48/7, 48/11, 49/1, 49/2, 50/13 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 
50/1), 51/3 (działka powstanie po podziale dz. nr ew. 51/1), 52/1 (działka powstanie po podziale dz. nr 
ew. 52).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 3, Pruszków: działki nr ew.: 13/1, 13/2, 13/3,
obręb 5, Pruszków: działki nr ew.: 1/4, 5/1, 7/3, 7/4, 7/7, 7/8, 8, 9/17, 10/6, 13/3 (działka powstanie po 
podziale dz. nr ew.13), 14/2, 18/18, 18/19, 21/6, 37/9, 37/37,
obręb 6, Pruszków: działki nr ew. 40/3,
obręb 8, Pruszków: działki nr ew.: 46/9, 203/2,
obręb 9, Pruszków: działki nr ew.: 1/17, 3/1, 3/2, 25/10, 58/10, 505/1, 505/2.
Działki terenów wód płynących, wymagające zajęcia na czas realizacji inwestycji na podstawie 
art. 20a ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176):
obręb 5, Pruszków: działki nr ew.: 28/5, 28/13, 28/18, 28/28,
obręb 6, Pruszków: działki nr ew. 1,
obręb 9, Pruszków: działka nr ew.: 2.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 37) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

OGŁOSZENIE  
Burmistrz Miasta Piastowa informuje, że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego  

w Piastowie przy ul. 11 Listopada 8, w terminie od 06.12.2022 r. do 27.12.2022 r. został wywieszony 
wykaz nieruchomości gruntowych stanowiących własność Miasta Piastów przeznaczonych do 
zbycia w drodze zamiany oraz w terminie od 07.12.2022 r. do 28.12.2022 r. wykaz nieruchomości 
gruntowych stanowiących własność Miasta Piastów przeznaczonych do oddania w dzierżawę. Wykazy 
zamieszczone są również na stronie internetowej www.piastow.pl i w BIP-ie.

OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY RASZYN  
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku 

i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz.1029) informuje się o przyjęciu dokumentów: 
•  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenu położonego we wsi Wypędy 

w Gminie Raszyn – rejon ul. Zdrojowej na podstawie uchwały Nr LXII/547/2022 Rady Gminy Raszyn  
z dnia 22 września 2022 r. (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 15.11.2022 r. poz. 10702),

•  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Falenty 
Nowe w Gminie Raszyn – rejon po północnej stronie ul. Drogi Hrabskiej na podstawie uchwały  
Nr LXIV/552/2022 Rady Gminy Raszyn z dnia 20 października 2022 r. (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego  
z 01.12.2022 r. poz. 12470),

oraz o możliwości zapoznania się z ich treścią, a  także podsumowaniami, o których mowa w art. 55 
ust. 3 ww. ustawy.       

Z up. Wójta  Zastępca Wójta Katarzyna Dombska

Raszyn, dnia 6 grudnia 2022 r.
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.), art. 39 

ust. 1, art. 40, art. 41 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.) zawiadamiam o wyłożeniu  
do publicznego wglądu:

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice obszaru położonego pomiędzy ul. Wiejską  
i torami WKD na terenie obrębu geodezyjnego Reguły,

sporządzanego na podstawie uchwały nr XLII/459/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 12 kwietnia 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice obszaru położonego pomiędzy ul. Wiejską i torami WKD na terenie obrębu 
geodezyjnego Reguły.

Wyłożenie projektu planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach od 14 grudnia 2022 r. do 5 stycznia  
2023 r. w Urzędzie Gminy Michałowice w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w Punkcie Informacyjnym na parterze (z wyjątkiem sobót,  
niedziel i świąt, od poniedziałku do czwartku w godzinach 9.00-15.30, w piątki w godzinach 9.00-13.30) oraz na stronie internetowej gminy Michałowice 
https://bip.michalowice.pl/zagospodarowanie-przestrzenne/plany-zagospodarowania-przestrzennego-plany-w-trak.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu miejscowego odbędzie się w dniu 15 grudnia 2022 r. (czwartek) o godz. 16:00  
w Urzędzie Gminy Michałowice, w Sali Multimedialnej na parterze. Dyskusja publiczna odbędzie się z uwzględnieniem aktualnych wymogów sanitarnych 
wynikających z epidemii COVID-19. Dopuszcza się zmianę formuły spotkania otwartego na dyskusję online, o czym zostaną poinformowani zainteresowani  
za pośrednictwem odrębnego obwieszczenia, publikowanego na https://bip.michalowice.pl/urzad-gminy/aktualnosci.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 przywołanej na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte  
w projekcie planu wyłożonym do publicznego wglądu, może wnieść swoje uwagi. Uwagi do projektu planu można składać do Wójta Gminy Michałowice  
z podaniem swojego imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu oraz oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 20 stycznia 2023 r.

Uwagi do projektu planu miejscowego można składać w formie pisemnej w Biurze Podawczym Urzędu Gminy (na parterze), pocztą na adres 05-816 
Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w formie ustnej do protokołu lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres sekretariat@
michalowice.pl lub na adres elektronicznej skrzynki podawczej Urzędu Gminy Michałowice na platformie ePUAP: /4ld31qr0t1/SkrytkaESP. Organem właściwym 
do rozpatrzenia uwag i wniosków złożonych do projektów planów miejscowych jest Wójt Gminy Michałowice. Uwagi zostaną rozpatrzone zgodnie z art. 17  
pkt 12 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Jednocześnie, w związku z postępowaniem w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, informuje się, że zainteresowani mogą zapoznać 
się niezbędną dokumentacją sprawy w siedzibie Urzędu Gminy Michałowice.  

Wójt Gminy Michałowice Małgorzata Pachecka
Informacja: 
1.  Administratorem podanych w uwagach danych osobowych jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą w Regułach, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 – Urząd Gminy 05-816 Michałowice 

i są one podawane w celu składania uwag do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.
2.  Podstawę prawną przetwarzania danych osobowych stanowi art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503) 

Dane osobowe będą przetwarzane w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego  
i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich  
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO). 

3.  W przetwarzaniu danych osobowych stosuje się przepisy art. 8a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503).
4.  Szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania i ochrony danych osobowych podane są w Polityce Prywatności dostępnej w siedzibie i na stronie www Administratora:  

www.bip.michalowice.pl/obywatelwurzedzie/ochrona-danych-osobowych.
5.  Dyskusja publiczna zostanie przeprowadzona z zachowaniem reżimu sanitarnego i wszystkich środków ostrożności zgodnie z wytycznymi i zaleceniami Ministra Zdrowia i Głównego 

Inspektora Sanitarnego.
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 DAM PRACĘ 
Zatrudnię lakiernika, pomocnika,  
pomoc na halę, auta ciężarowe,  

kosmetyki, mile widziane spawanie  
tel. 509 237 779 

Szukamy Mechanika, Operatora linii  
produkcyjnych. Łazy / Magdalenka  
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 
Poszukiwany pracownik fizyczny:  
ogrody, kostka, ogrodzenia.  
Mile widziane prawo jazdy kat. B,  
tel. 511 126 841 
Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane  
prawo jazdy kat. B, praca w Piasecznie, 
tel. 511 126 841
Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Naprawa pralki, lodówki tel. 502 562 444 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Cyklinowanie, Parkiety 502514388 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Elektryk tel. 666 890 886 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb 
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Pokrycia dachowe,  
tel. 730 358 998

Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Hydraulik naprawy, tel. 510 128 912

Budowa domów, stany surowe,  
tel. 694 401 711    

KUPIĘ
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Bezpośrednio: Antoninów, Kuleszówka, 
Robercin, Wola Gołkowska, Runów 
735988544 
Kupię każdą ziemię rolną, łąki, nieużytki 
tel. 502 536 777 
Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
1-ka 650/Os, 2x400/Para +Opł 
502222555 
PESEL, Meld, Umowa 720908080  

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                         

ZDROWIE 
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221      

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966           

MATRYMONIALNE  
Emerytka, wdowa pozna Pana stanu  
wolnego. Tel. 532 999 677 

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
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